
                                              

 

BATZORDEA PROPOSATUTAKO GAI-ZERRENDAREN ARABERA 

GARATZEN DA. 

 

1.- AURREKO BATZORDEEN AKTAK ONARTZEA.- 

LABek ez ditu izenpetzen, ez direlako leialki islatzen egiten ditugun esku-hartzeak. 

LABek uste du bilerak grabatu egin beharko liratekeela, eta audioa izango litzatekeela 

bileren akta 

 

2.- COVID-19 KRISIA.- 

Prebentzio Zerbitzuaren egoera oso txikia da, eta bi pertsona baino ez daude. Hori dela 

eta, zuzendariak jakinarazi digu behin-behineko neurri gisa Iñigo Cortazar langileak 

prebentzio-zerbitzua gainbegiratzeaz arduratzea erabaki dutela. Aholkulari 

juridikoaren lanpostua ere martxan jarri dute. Zuzendariak adierazi du banakako 

erantzukizunari deitu behar zaiola, eta ez bakarrik administrazioak hobetu ditzakeen 

egoerei begiratu, baliabideak eta bitartekoak jarriz. 

 

LABek berretsi du beharrezkoa dela IMQren "behin betiko txostenak" ematea 19. 

Kodeari aurre egiteko prebentzio-neurriak betetzeari buruz, zirriborroak baino ez 

baititugu. Zuzendariak adierazi du ezin direla zabaldu behin betikoak izan arte. 

Eraikinetara bisitak egin zirenetik igarotako denbora kontuan hartuta, txosten horiek 

behin betikoak izan beharko luketela erantzun diogu. 

 

LABek kexa bat bidali zion zuzendariari, lantokietako harreman positiboen gainean 

egiten ari den kudeaketari buruz. Prebentzio Zerbitzuak argitu du hasiera batean 

zerbitzu horrek IMQrekin kolaboratzen zuela, baina, gaur egun, haiek egin behar 

dituztela arakatzaile lanak eta IMQra pasa behar dutela haientzat izan daitezkeen 

kontaktuen zerrenda. Bilboko 9. Instrukzio Epaitegian gertatutakoa bat etorri da 

trantsizio horrekin, eta horregatik izan da atzerapena kontaktuen kudeaketan. IMQ 

prebentzio-zerbitzuak datuak eman ondoren, oniritzia eman zien hiru langileri PCRa 

egiteko. Horietako bati ez zaio eman, Osakidetzak mezu elektroniko bidez jakinarazi 

baitio IMQko medikuari ez zaiola egingo. Prebentzio Zerbitzuari eskatu diogu mezu 



elektroniko hori emateko, zergatik ez zaion egin jakiteko. LABek Prebentzio Zerbitzuari 

eskatuko dio kasu guztien jarraipena egin dezala amaierara arte. 

 

Telelanari dagokionez, modernizazioko zuzendariak jakinarazi du horretan ari direla 

lanean, batez ere datuen segurtasunari eta konfidentzialtasunari dagokienez, 

bideragarria den jakiteko aukera teknikoak aztertuz. 650 ordenagailu eramangarriko 

proiektu bat dago epaile, fiskal eta abokatuen kolektiboentzat. Talde horietatik 

soberakin bat egongo da, eta aukera egongo da horiek justizia-funtzionarioen 

kolektiboei eskaintzeko lehen fase bat abiarazteko. Horretarako, lantalde bat sortuko 

da. Bere hitzetan, "Borondate eta inbertsio kontua da, horretarako borondatea izanik, 

gero inbertitzeko gaitasunik dagoen ikusiz". 

 

Lanpostuetan aireztapen naturalik ez egoteari dagokionez, LABek leiho guztien 

irekiera antolatu eta egiaztatu behar dela errepikatu du, eta ahalik eta aireztapen 

handiena bermatzeko beharrezkoak diren eragiketa teknikoak egin behar direla. 

Halaber, gutxienez "leiho bat" solairu batekin ordezkatzea proposatzen dugu, 

arkitektoak leiho guztiak ordezteko aurrekonturik ez dagoela azpimarratu baitu. 

Modernizazioko zuzendariak jakinarazi du horretan ari direla, ireki daitezkeen 

leihoetarako mekanismoak jarrita, hondatuta daudenak konpondu nahian. Bilboko 

Buenos Aires eraikineko leihoei dagokienez, suhiltzaileen sarrerako leihoak baino ezin 

dira egin; gainerakoak finkoak eta zigilatuak dira, eta elementu arkitektoniko 

aldaezinak dira. Adierazi du klimatizazioak ez duela beti funtzionatzen, baina 

aireztapena ziurtatuta dagoela, kanpoko airearen % 100 sartuz. Langileak 24: 00ak arte 

iritsi baino hiru ordu lehenago jarriko da martxan. Gaur egun, iragazkiak hilean behin 

aldatzen dira, eta desifektazio berezi bat Covid positibo batekin gertatzen bada, 

iragazkia automatikoki aldatzen da. Ebakuntza-geletan erabiltzen diren EPA iragazkiei 

dagokienez, ez dakite gaur egun dauden aparatuek horrelako iragazkiak jasango 

lituzketen, baina bideragarritasun- eta kostu-azterketa bat egiteko konpromisoa 

hartzen dute. 

 

LABek berriro eskatu du CO2 neurketak egiteko, baimendutako muga gainditzen ez 

duela egiaztatzeko. 

 

Aforoen  kontrolari dagokionez, gehiegikeriak antzeman direnez, segurtasun-langileek 

kontrolatzea erabaki zen, langile gehiago kontratatuz. Joan den astean hasi dira 

martxan jartzen, eta, beraz, eragina izan arte itxaron beharko dugu. 



 

Berriro eskatzen da langile guztientzako telefonoak hornitzea, eta jakinarazten zaigu 

EATen eskaeren arabera berreskuratzen joan diren edo stockean zeuden telefonoak 

hornitzen ari direla, langile guztiek terminal bat izan dezaten. Zehazki, LABek 

azpimarratu zuen telefonoak behar zirela bi sorospen, instrukzio-epaitegiak, 7. Zigor-

arloko epaitegiak, Probintzia Auzitegiko atalak eta Bilboko espetxe-zaintza dituzten 

salmahaietan 

 

LABek azpimarratu du garbiketa ez bakarrik eskulekuak, barandak eta epaitegietatik 

kanpoko elementuak, baizik eta, Bilboko indarkeria-epaitegien kasuan bezala, horien 

barruan daudenak, etengabe sartzen baitira profesionalen eta aipatutako pertsonen 

barnera. Jakinarazi digute ekainean kontratu gehigarri bat egin dela dagoena 

indartzeko. Ikustaldi bakoitzean garbiketak egiten dira, asteburuetan guardiako 

epaitegietan eta egunean hiru aldiz gainerako lanpostuetan (lanaldia hasi aurretik, 

eguerdian txanda-aldaketan eta lanaldia amaitzean). Era berean, asteburuan 

garbiketak egiten ari dira Guardiako Epaitegietan, aldarrikapen historikoa. Prebentzio 

Zerbitzuak adierazi du positibo bat eman den epaitegien garbiketa eta desinfekzioa 

berehalakoa dela, PZk agindua ematen duenetik garbiketa egingo den arte ordu batzuk 

baino ez direla igarotzen, ikusi dugunaren oso bestelakoa. LABek zalantzan jarri du 

baieztapen hori, adibide gisa eta ekintza zuzentzaileen eta prebentzio-neurrien 

jarraipenerako dokumentuan jasota dagoenez, 2020/10/06an koronabirus kasu 

positibo bat egon zen Amurrioko Upad 2an, eta ez zen desinfekzioa 2020/10/09ra arte 

egin. 

 

Obren zuzendariak jakinarazi du urriaren 30ean EATei postu guztiak birkokatuta 

dituzten planoak eman dizkietela, eta une oro saiatu direla mahaiak ahal den guztia 

bereizten, neurririk onena urruntzea baita. LABek eskatu du manparak jartzeko 2 

metroko distantzia gordetzen ez duten mahai guztietan, eta manpara gehiago 

jartzeko mostradoreetan, edo, hala badagokio, manpara dagoen aurrealdeko 

sarrerako korridorea balizatzeko zintekin eta zutoinekin mugatzeko. 

 

Prebentzio Zerbitzuak bake-epaitegiei buruz adierazi du haiengana eta galdetegira 

bidali zela, zituzten akatsak adieraz zitzaten, baina konponketak egiteko trabak 

dituztela. Gaur egun, FFP2 maskarak ematen zaizkie epaitegietatik kanpo komunikazio-

egintzak egiten dituzten langileei, eta Prebentzio Zerbitzuak onartzen du atzerapenez 

banatzen direla. LABek, bere garaian, langile guztiei FFP2 maskarak emateko eskatu 

zuen, hori gauzatu ez denez, gutxienez, beiraterik ez dagoen erakusmahaietan 

dauden laguntza-langileei emateko eskatzen dugu, artatzen duten jende kopurua 

dela eta. 



 

Adingabeak zaintzeko nahitaezko betebeharretarako jarraibideak ematea eskatzen 

da, konfinamendu-kasuetan. Langileek kasu horietan LEIa eskatuko dute, eta lortzen 

ez bada, Prebentzio Zerbitzuak baloratuko ditu salbuespenezko kasuak. 

 

3.- EXPEDIENTE BERRIAK ETA EKINTZA ZUZENTZAILEEN JARRAIPENA.- 

 

LABek adierazi du puntu honetarako dokumentazioa batzordea egin aurreko 

arratsaldean eman zitzaigula, aztertzeko denborarik gabe. 

 

Bilboko Patologia Zerbitzuan arkakusoak agertzeagatik irekitako espedienteari 

dagokionez, jasota dago autopsien eremua fumigatu zela, eta hurrengo egunean 

laborategia fumigatu zela, kontuan hartu gabe bi eremuak zerbitzu horretakoak direla. 

Guardiako epaitegian autopsia-laguntzaile batek erabilitako gela eta komuna 

desinfektatu ondoren, labek egindako kexa errepikatzen du, eta guardiako epaitegiko 

gela horietako ohe-arroparen eskaera egunero kentzen da. 

 

LABek hauteman du espedientea falta dela Amurrioko 1. zenbakiko Justizia 

Administrazioko letraduaren COVID 19 kasu positiboari dagokionez, bai eta urrian 

Buenos Airesko jauregian gertatutako lan-istripu bati dagokionez ere. 

 

Arrisku-komunikazioen eta espedienteen kudeaketa eraginkorrik eza salatzen dugu. 

Adibide gisa, maiatzean, Donostiako adingabeen ZULUPeko espediente bat agertu zen, 

ZULUPean lekurik ez zegoelako, eta urrian, 5 hilabete geroago, espediente bera 

errepikatu zen, Prebentzio Zerbitzuak artatzen ez dituen langileen haserrearekin. 

 

 

4.- BESTE GAI INTERESGARRI BATZUK, PROPOSAMENAK, ESKAERAK ETA GALDERAK.- 

 

LABek Bilboko Barroeta Aldamar eraikinean jendeari arreta emateko ordutegia ez dela 

bete jakinarazi du. Izan ere, Lan Arloko 10. epaitegia ordu laurdenero ari da 

kontziliazioak egiteko hitzordua ematen. 

 

Aurikularrak eskatzen dizkiegu Informazio Zerbitzuko langileei eta Erregistro Zibilei, 

telefono-deien bolumena dela eta, ordenagailua aldi berean erabili ahal izateko. 



 

Grabazio-ekipo berrien instalazioaren ondorioz, CDen kanpoko irakurgailuak eskatzen 

ditugu ekipo bakoitzarentzat, erraz konpontzen dena eta gure ustez gutxieneko 

kostuarekin onargarria dena. 

 

Berriro eskatzen dugu Basauriko bake-epaitegiaren arriskuen ebaluazioa egiteko. 

Eskaera prebentzio-zerbitzuari bidali zitzaion otsailean, lan egiten den lan-egoera eta -

baldintzak direla eta. 

 

 

Abadiñoko bake-epaitegiari dagokionez, Prebentzio Zerbitzuari 2019/03/27ko 

txostenean adierazitako proposamenen jarraipena egiteko betebeharra errepikatzen 

zaio, eta horietako bat ere ez da gauzatu. 

 

7 eta 15 zenbakiko lehen auzialdiko epaitegien eta 11 eta 11 bis zenbakiko lehen 

auzialdiko epaitegien egoera ikusita, aire-zirkulaziorik gabeko pasabide batean 

armairuen artean kokatuak eta ahokatuak, LABek horri buruzko neurriak hartzeko 

eskatu du. 

 

Matxuratutako igogailuei dagokienez, bi Buenos Airesko eraikinean eta bat Gasteizen, 

kontratatzeke daudela adierazi da. 

 

Barakaldoko epaitegiei dagokienez, labek adierazi du une honetan funtsezkoa dela 

espazio libreak berreskuratzea segurtasun-distantziak handitu ahal izateko, eta eraikin 

horretarako aurreikusitako obren planoak eskatu ditu. 

 

 

LABek Gasteizko Justizia Jauregian dauden arazoak agerian utzi ditu beste behin ere, 

horietako batzuk aurreko batzordeetan azaldu baitira. Informazioa eskatzen dugu 

klimatizazio-makinen ordezkapenari buruz eta egungo argiztapenaren ordez led 

sistemak jartzeari buruz. Era berean, moketaren ordez zoru binilikoa jartzeari buruzko 

informazioa eskatu da, eta obra-zuzendariak adierazi du ez dagoela horri buruzko 

erabakirik hartu. Gainera, Informazio Zerbitzuan aire-korronteekin dagoen arazoa 

konpondu gabe dagoela gogorarazi diogu Sailari. Aurreko batzordeetan planteatu zen, 

eta zerbitzu horren sarreran dagoen aire beroko gortina konpontzeke geratu zen. 

Sarrerako hallera ematen duen leihatila ordeztea edo behar bezala isolatzea ere falta 

da. 



 

Gasteizko Erregistro Zibilean  artxiboarako lekurik ez dagoenez, egoera jasanezina dela 

salatu du LABek, eta irtenbide bat bilatu behar dela. Proposatzen da Inforegen jada 

digitalizatuta dauden jaiotzen liburukiak, gaur egun 5. solairuko artxiboan daudenak, 

beste leku batean biltegiratzea, eta aldaketa hori ahalbidetzea, gutxienez bi urteko 

espedienteak 5. solairuan artxibatu ahal izateko. 

 

 

Irungo Artxiboa, LABek "gogorarazi" du lan-eremu horretan argirik ez dagoela 

egiaztatzen duen txosten bat egon arren irtenbidea ez dela inoiz iristen. Era berean, 

espazio horretako klimatizaziorik eza ere ez da konpondu, eta laguntzako langileek 

tenperatura desegokietan lan egin behar dute. 

 

 

Donostiako Indarkeriaren arloko Epaitegiak letraduaren zigilu bat emateko eskatzen 

du, argi dago material jakin bat ezin dela partekatu; era berean, argiak berrikusteko 

eskatzen da, hura zabaldu ondoren ez baita inolako aldaketarik egin eta argiztapena 

eskasa baita. Eskaera horiek jada bidalita zeuden Donostiako EATra. 

 

 

Donostiako adingabeentzako ZULUP. Berriro diogu leihoa irekitzea aztertu behar dela, 

bertako langileek leiho hori irekita ezagutu baitute. Langileek bidalitako gainerako 

eskaeren berri ematen dugu: fotokopiagailuaren birkokapena. 

 

LABEN BALORAZIOA. 

 

LABek uste du epaitegi eta auzitegietan garatzen diren zerbitzuak FUNTSEZKO 

ZERBITZUAK direla, eta, beraz, funtsezko beste zerbitzu publiko batzuen antzeko 

ezohiko neurriak ezarri behar direla. Batzordeetan behin eta berriz errepikatzen diren 

gai asko daude, eta ez dira konpontzen, gauzak hasi egiten dira eta gero gelditu egiten 

dira. Pandemia ezin da aitzakia izan langileen osasunari eragiten dioten gainerako 

gaietan lanean ez jarraitzeko. Gauden egoeran, irmoak izan behar dugu eta gure 

osasuna babesteko eskatu behar dugu. 
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